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Tietoa eri oppimisvaikeuksista 

Lukivaikeus 

Lukivaikeus tarkoittaa,  

että luet ja kirjoitat hitaasti.  

Sinun on vaikea keskittyä  

ja saatat tehdä virheitä. 

Joskus lukivaikeuteen liittyy muistin ongelmia.  

Saatat unohtaa nopeasti,  

mitä olet lukenut. 

Saatat tehdä virheitä,  

kun kirjoitat.  

Varsinkin pitkien tekstien kirjoittaminen  

voi olla vaikeaa. 

Matematiikan vaikeus 

Matematiikan vaikeus tarkoittaa,  

että sinun on vaikeaa laskea  

tai käsitellä numeroita. 

Yleensä jo peruslaskut ovat vaikeita.  

Niitä ovat esimerkiksi yhteenlaskut,  

vähennyslaskut, kertolaskut ja jakolaskut.  

Sinun voi olla vaikea ymmärtää myös prosenttilukuja,  

suuria lukuja tai mittayksikköjä. 
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Hahmotusvaikeudet 

Hahmottamisvaikeus tarkoittaa,   

että ymmärrät asiat eri tavalla kuin näet ne.  

Sinun voi olla vaikeaa hahmottaa  

esimerkiksi matkan pituutta  

tai tunnistaa asioita, joita näet. 

Työelämässä voi olla vaikeaa,  

jos sinun pitää rakentaa jotakin  

tai kuljettaa jotakin paikasta toiseen. 

Kehityksellinen kielihäiriö 

Kehityksellinen kielihäiriö tarkoittaa,  

että puhuminen tai puheen ymmärtäminen on vaikeaa.  

Et välttämättä löydä oikeita sanoja   

tai osaa puhua kieliopin mukaan. 

Sinun voi olla vaikeaa lukea.  

Et välttämättä ymmärrä vaikeita sanoja tai lauseita.  

Joskus sinun on vaikeaa muistaa,  

mitä olet lukenut. 

Sinun voi olla vaikeaa kertoa  

omista ajatuksistasi ja mielipiteistäsi.  

Silloin kaikki eivät aina ymmärrä sinua. 
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Tarkkaavaisuuden vaikeudet 

Tarkkaavaisuuden vaikeuksia on paljon erilaisia.  

Ne voivat liittyä esimerkiksi ADHD:hen   

tai oppimisvaikeuksiin.  

Silloin sinun on vaikeaa olla tarkka työssäsi. 

Tarkkaavaisuuden vaikeus voi näkyä keskittymisessä.  

Sinun voi olla vaikeaa keskittyä yhteen asiaan pitkään.  

Ajatuksesi saattavat harhailla muissa asioissa,  

ja siksi työtehtävät jäävät kesken. 

Sinun voi olla vaikeaa suunnitella   

tai aloittaa tehtäviä.


